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Asiat     §:t 1 - 6 

 

 

1 § Kokouksen avaus ja todetaan läsnäolijat 

 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 11.30 ja totesi läsnäolijat. 

 

 

2 § Käydään läpi koulujen terveiset ja kysymykset luottamushenkilöille 

Vastaukset sinisellä.  

Aron koulun terveiset ja kysymykset 

Tummennetulla oppilaskunnan mielestä tärkeimmät. 

1. lk 

Voisiko Kauhajoelle tulla sisäleikkipaikka? 



Voisiko Kauhajoelle tulla liikennepuisto? 

Sellainen on tulossa, sitä on toivottu kuntalaisille suunnatussa osallistavan budjetoinnin 

kyselyssä, rakennetaan testamenttilahjoituksella. 

Voisiko Kauhajoelle tulla maailman suurin uimahalli tai liukumäki uimahalliin? 

Maailman suurinta ei varmaankaan voi tulla, mutta maailman hienoin ehkä? On 

harvinaista, että meillä saavat esimerkiksi kaikki alle 16-vuotiaat uida ja käydä kuntosalilla 

ilmaiseksi. Lisäksi on hieno ulkokuntosali sekä IHK-Areena, jossa voidaan järjestää isoja 

tapahtumia.  

Voisiko kouluille tulla lukukissoja?  

Ihana kysymys. Tätä pitää kysyä koululta vaikka rehtorilta, mutta kirjaston puolesta 

vastaan. Kaikkien kirjastoon tulevien eläinten tulee olla testattuja ja sopivaksi 

lukueläimeksi havaittuja. Vaasan Variskan kirjastossa on ollut lukukissa, kirjasto on 

selvittämässä miten ja mistä kautta heillä se kissa oli ja olisiko Kauhajoelle mahdollista 

saada myös lukukissa. Palaan asiaan kun selviää. Lukukoiriahan Kauhajoen kirjastossa 

on. 

Muita terveisiä: 

Kauhajoella on hieno luonto. 

Täällä on hyviä ruokapaikkoja. 

Kiva kun on kuplahalli, missä pelata jalkapalloa. 

2. lk 

Montako työpaikkaa on Kauhajoella? 

Aron koululle kuntosali, jonne kaikki pääsee.  

Aron koululle ei taida mahtua kuntosalia sisälle, mutta pihassa siellä on hieno 

ulkokuntosali.  

Lapsille musiikkiesitys Kauhajoelle esim. Käärijä tai JVG. 

Esimerkiksi nuorisovaltuusto ja lapsiparlamentti sekä nuorisotoimi on järjestänyt ja voi 

järjestää tällaisia konsertteja. Esiintyjien hinta vaikuttaa paljon siihen, millaisia esiintyjiä 

voidaan saada.  

Kouluruuaksi mannapuuroa ja joskus jälkiruokia. 

 

3. lk 

Paljonko Kauhajoella maksetaan veroja? 

Voisiko kaupunki ostaa nappikset kaikille Kauhajoen Karhun pelaajille? Yhdysavustuksilla 

voisi olla mahdollista, yhdistykset voivat vuosittain hakea kaupungilta avustusta. 

Voisiko kaupunki avustaa jäärata-autoilijoita tankillisella bensaa? Yhdistysavustuksilla 

voisi olla mahdollista, yhdistykset voivat vuosittain hakea kaupungilta avustusta. 

 

Kirjastoautossa saisi olla lisää kalastuskirjoja. 

Kirjastoautossa on pienet tilat, joten kaikki kirjat eivät sinne mahdu. Katsomme kumminkin 

mitä uusia kalastuskirjoja on ja tilaamme niitä autolle. Kirjatoiveita kannattaa aina kertoa 

kirjastoautolla Tarjalle, hän voi tuoda pääkirjastosta lisää tai tilata muualta Eepoksesta. 

Jos ei jostain syystä pysty, ehdi tai uskalla Tarjalle toiveita sanoa, voi pyytää vanhempia 

ottamaan kirjastoon yhteyttä (voi esimerkiksi soittaa tai laittaa sähköpostia) tai tekemään 

varauksia kirjoihin. Pääkirjastossa on myös palautelaatikko, mihin voi jättää toiveita. 



 

Aron koulu on hyvä ja täällä on hyvät opettajat. 

4. lk 

Voisiko saada enemmän uusia ruokia (hernekeitto, tortilla, kasvissosekeitto, 

pyttipannu) ruokalistalle? 

Kouluruokien tekoon on olemassa suositukset, joita on noudatettava.  Silloin ei mieliruokia aina voi 

tarjota, hernekeittoa syödään tosi vähän, silloin jäädään nälkäiseksi, tortilla isoissa kouluissa 

hankala järjestää, lempiruokapäivillä yritetään tarjota muutaman kerran vuodessa, kasvisosekeitto 

ei maistu enää yläkoulussa, alakoulussa tykätään raejuuston kera. 

Pyritään siihen, että kasvis 1x, kala 1x, punainen liha 1x, kana 1x uusi lista ensi syksylle. 

 

Miksi ruoka on mausteista? 

Toivoisimme leikkeleitä leivän päälle useammin. 

Toivoisimme lisää harrastusmahdollisuuksia Kauhajoelle. 

Voisiko tilata uusia oppikirjoja, koska osa on niin huonokuntoisia? 

5. lk 

Kuka on meidän rehtorin pomo ja onko hänelläkin vielä pomo? 

Miksi lapset eivät saa työskennellä Kauhajoella? (esim. yläkoululaiset saa olla 

Räimiskällä kassalla ja alakoululaiset ei) 

Tähän vaikuttaa se, mitä lakeihin on kirjattu eri ikäisten työn teon mahdollisuuksista. 

Lainsäädäntö kieltää lasten työskentelyn, vasta 13-14 v. saa tehdä kesätöitä. Kaupungilla on mm.  

lapsi mukaan töihin päivä, yläkoulun TET-jaksot, joissa pääsee tutustumaan työelämään. 

Lapset saa vastuuta lisää vähitellen, kun ikää tulee lisää. 

 

Mistä aikuiset maksavat veroja? Palkasta maksetaan osa veroihin, kunnallisveroa esim. 9-

10%, tavaroissa on arvonlisävero mukana ostohinnassa, kiinteistöveroa maksetaan 

taloista ja tonteista, yritykset maksavat yhteisöveroa. Seurakuntaveroa maksetaan mm. 

evankeliusluterialiselle kirkolle.  

Miten Kauhajoen uimahalliin voitaisiin saada liukumäki tai hyppytorni?  

6. lk 

Voisiko Hangasluoman paikalle tulla uusi kauppa? 

Voisi, mutta se on yrittäjien asia, kuka siihen haluaisi kaupan perustaa. Kaupunki ei saa 

harjoittaa kauppatoimintaa lain mukaan.  

 

Hyypän koulun terveiset ja kysymykset 

Voisiko Kauhajoelle tulla jäähalli? 

Tästä oli hanke 10 vuotta sitten, todettiin niin arvokkaaksi, ettei lähdetty, on periaatteessa 

mahdollista. Kauhajoella kehitetään kyllä paljon liikuntapaikkoja.  

Tekojäärata voisi tulla todennäköisemminkin, tai tekojää. Jäähalli on iso hanke, seutukunnallinen 

yhteistyö voisi olla ratkaisu. 

 

Kiitos kouluun pihaan saadusta luistelujäästä. 

 

Miten Kauhajoesta tuli Lapsiystävällinen kunta? Kaupunki haki mukaan UNICEFin 

ohjelmaan, jossa piti valita tietyt tavoitteet ja laatia niille toimenpiteitä ja mittareita, joiden 

avulla arvioitiin tavoitteiden saavuttamista. Tätä kandidaattivaiheen työtä tehtiin neljä 



vuotta ja kesäkuussa 2024 Kauhajoki sai käyttöönsä Lapsiystävällinen kunta -tunnuksen. 

Nyt on tehty suunnitelmia uudelle kahden vuoden toimintakaudelle, jonka päätteeksi 

toimintaa arvioidaan taas.  

 

Kainaston koulun terveiset ja kysymykset 

 

Kainaston koulun kouluneuvoston kokouksessa oppilailta esille tulleita kysymyksiä ja 

toiveita päättäjille: 

 

• Miten saatte kaupungissa rahaa kaikkeen toimintaan? 

Kaupungin rahat tulee verotuloista, yhteensä noin 22 M€, tästä kiinteistöverot n. 4M€, 

yhteisöveroa vähän yli 4M€. Valtio antaa avustusta noin 10M€. Palveluiden myynti n. 9M€. 

Näillä rahoilla järjestetään kaikki kaupungin palvelut ja hallinto. 

• Lisää kerhotoimintaa toivotaan meidän koululle! 

Koulujen kerho-hankkeella ja Hessu-kerhohankkeella voidaan järjestää paljon 

kerhoja. Toiveita kerhojen aiheesta kannattaa esittää koululletai nuorisotoimeen.  

• IKH-areenalle toivotaan esiintyjiä koululaisille esim. Lakko ja Herba tai Mr 

RokicizAplessi jne. 

Esimerkiksi nuorisovaltuusto ja lapsiparlamentti voivat järjestää määrärahoillaan 

esiintyjiä.  

• Voisiko jotenkin saada taitoluisteluopetuksen osaajia kouluille tai vapaa-aikana siitä 

kiinnostuneille? 

• Kainaston koulun toivotaan jatkuvan  

• Asiat Kauhajoella suhteellisen hyvin, mutta nuorille lisää vapaa-ajanviettopaikkoja. 

• Toiveruokapäivää toivotaan kouluille 

 

Kolmen raitin koulun terveiset ja kysymykset 

Koulun kohtaan toivotaan suojatietä. 

Ei ole mahdotonta toteuttaa, nopeusrajoitus on 60 km, sen puitteissa olisi mahdollista. Lustilantie 

on valtion tie, joten suojatiehen tarvitaan ELY-keskuksen lupa. 

 

Pihan asfaltointia toivotaan, jotta siellä pystyttäisiin pelaamaan koripalloa ja muita 

pelejä.  

Hyvä esitys. Vielä ei ole tehty linjauksia, kuinka koulun vuokrasopimusta jatketaan.  

 

Kauhajoen Koulukeskuksen kysymyksiä ja toiveita Lapsiparlamentille ja päättäjille.  

Eräs luokka halusi lähettää erityiset terveiset Lapsiparlamentille ja päättäjille. “Meidän 

koulu on tosi kiva ja turvallinen. Täällä on kivat opet ja kaverit ja täällä on hyvä opiskella.”  

Piha-alueisiin liittyvät kysymykset ja toiveet: 

1. Milloin tai mihin on jäänyt vastaukset Koulukeskuksen piha-alueen parantamiseen 

liittyen? Tästä aiheesta on tehty aiempina vuosina aloite.  

2. Koulumme piha-alueella on toistuvasti ympäri vuoden (kesää lukuunottamatta) 

alueita todella usein käyttökiellossa, koska ne ovat veden valtaamia. Milloin piha-

alueelle korjauksia, jotta paikkoja ei tarvitse kieltää ja meillä oppilailla on 

välitunneilla tekemistä? (Tämä koskettaa etenkin etupihaa.) 



3. Koulullamme on paljon oppilaita ja erilaisia välineitä ja pelipaikkoja on 

oppilasmäärään nähden aivan liian vähän sekä etu- että sisäpihalla. Milloin 

saamme toivomiamme välineitä lisää ja miten meidän toiveita huomioidaan? 

Etu- ja sisäpihalle toivotaan: lisää tavallisia keinuja, mutta myös rengaskeinuja tai 

tandemkeinua. Pelipaikkoja ja areenoita tarvitaan lisää. Toiveissa tuli esiin myös olisiko 

mahdollista saada parkourtelineitä, haastavampia kiipeilytelineitä (pyramidi), 

koripallokoreja, trampoliineja ja liukumäkiä. Lisäksi mainittiin tasapainolaattoja, 

seinäkiipeilypaikka ja lisää kiipeilytelineitä. 

4. Aiempina vuosina on toivottu myös pituushyppypaikkaa ja kuularinkiä alakoululle. 

Olisiko tämä mahdollista esim. Aninkoulun pihaan? 

 

Piha-alueita ja aloitetta koskevat kysymykset lähetetään tekniselle osastolle, koska nyt ei ole 

paikalla henkilöä, joka voisi vastata näihin.  

 

Ruokailuun liittyviä kysymyksiä ja toiveita: 

5. edellisen lapsiparlamentin terveisenä oli toive tarjottimien saamisesta takaisin 

yläkoulun ruokalaan. Onko tästä keskusteltu ja tarjottimien puutteiden tuomat haasteet 

ymmärretty?  

6. Voisiko kouluun saada välipalaksi banaaneja? Välipalaa on mahdollista saada 

kaikkiin kouluihin eurolla ostettavaksi. Yläkoulussa on nyt kokeilussa puuroaamupala.  

7. Voisko nuggetit tulla takaisin ruokalistalle? 

Ruokapalvelut ovat antaneet vastauksia, mutta mihin menneet, jos eivät ole tulleet perille saakka.  

Suuntaus on nyt mm. ympäristöasiat, veden säästö, sähkön ja pesuaineen säästöt, työvoiman 

säästö, mm. aika ja hartiat, joten tarjottimia ei enää käytetä ja tiskata. Juomat ja leivät on laitettu  

erikseen noudettavaksi, siitä on tullut hyvää palautetta. Tapan nyt, että kun on pöydät lähellä niin 

ei käytetä tarjottimia, myös Pukkilassa tämä käytäntö. 

 

Koulunkäyntiin, luokkiin ja kouluviihtyvyyteen liittyviä kysymyksiä ja toiveita: 

8. Kouluumme tarvittaisiin lisää tilaa, koska luokkatilat ovat pieniä. Miten tämä 

voitaisiin huomioida? 

9. Voisiko kirjastoomme saada lisää lukupesiä/telttoja?  

10. Olisiko luokkiin mahdollista saada oikeat, perinteiset pulpetit? Kirjat ja välineet eivät 

mahdu laatikoihin. Osaa pitää etsiä, kun ne putoaa laatikkojen taakse. Lisäksi menee 

turhaa aikaa siihen, kun tavaroita lähdetään hakemaan lokeroista. 

11. Voisiko tuoleissa olla pehmusteet? 

12. Koulullamme ei ole lainkaan juomapisteitä käytävillä tai pukuhuoneissa. Olisiko niitä 

mahdollista saada? 

 

Pukkilan koulun terveiset ja kysymykset  

 

- Pukkilan koulussa on kivaa ja menee mukavasti. 

- Toiminnalliset ryhmätyöt on tosi kivaa ja niitä voisi olla enemmän. 

- Toivomme määrärahaa koululle, että voitaisiin ostaa xylitol-pastilleja. 



Xylitol-pastillit ostetaan koulun omasta määrärahasta. Kyllä niitä pitäisi olla tasapuolisuuden 

nimissä kaikkien saatavilla kaikissa kouluissa. Lapsiparlamentti voisi laittaa tästä kouluille viestiä.  

 

- Kivaa, kun Hyyppä yhdistyy meidän kouluun. Saadaan uusia kavereita ja eskarista 

vanhoja kavereita Pukkilaan. 

 

Päntäneen koulun terveiset ja kysymykset 

Voisimmeko saada uusia koripallokoreja ja jalkapallomaaleja pihalle? Korien ja maalien 

hankkiminen on koulukohtainen asia. 

 

Miten päättäjät päättävät asioista? Kaupungilla on mm. lautakuntia, joilla on oma esittelijä, joka 

valmistelee niille asioita päätettäväksi. Kaupunginhallitus päättää osan asioista ja valtuusto osan, 

isoista asioista päättäminen tulee aina valtuustoon saakka. Tärkein on seuraavan vuoden 

talousarvion päättäminen, jossa linjataan isoja päätöksiä.  

 

Mitä Päntäneen koulun sisäilmaongelmalle voi tehdä? Ensin rakennus aina tutkitaan, jos se  

ei ole terve. Nyt näyttää että Päntäneen koulu olisi kunnossa, mutta pitää selvittää, pitääkö korjata 

tai muuten turvata terveet tilat. 

 

Mitä kaupungin pitäisi tehdä, että Päntäneen koulu säilyisi? Kauhajoellakin on tulossa hurja 

ero lapsimäärään, yläkouluikäisiä nyt keskimäärin 160 ikäryhmässä, muuta esim. viime vuonna 

syntyi vain 74 lasta. Näin iso muutos aiheuttaa sen, ettei enää tarvita nykyistä määrää kouluja. 10 

vuoden päästä muutos näkyy myös yläkoulussa. 

 

Lopuksi: Viekää meiltä terveiset omiin kouluihinne, olemme tosi kiinnostuneita siitä, mitä 

kouluissa tapahtuu. Saa olla suoraankin päättäjiin yhteydessä.  

 

 

3 § Muut asiat 

- Keskusteltiin vuoden 2025 määrärahan käytöstä.  

Päätettiin selvittää koulujen toiveita ja tarpeita erityisesti välituntivälineiden 

suhteen. Lähetetään kouluille kysely aiheeseen liittyen. 

- Keskusteltiin lainattavien polkuautojen hankkimisesta koulujen käyttöön. Niitä 

voitaisiin kuljettaa esim. niille varatulla peräkärryllä, jolloin niitä olisi helppo siirtää 

koulusta toiseen.  

- Keskusteltiin xylitol-pasteilleista. Olisi hyvä, että kaikilla kouluilla jaettaisiin niitä 

edelleen. Nyt muut paitsi Pukkila ja Aro jakavat niitä. Laitetaan koululle viestiä 

aiheesta.  

- Keskusteltiin lapsiparlamentin kauden päättäjäisistä. Esimerkiksi keilausta, 

pelailua ja ruokailu. Alustavasti sovittiin keskiviikko 14.5., Merja selvittää 

tilavarauksia.  

 

 

Päätetään kokous 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 12.40.   


